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Protokół nr XII/2019 
z XII Sesji Rady Gminy Kłodawa, 

która odbyła się w dniu 30 października 2019 roku  

w Gminnym Ośrodku Kultury w Wojcieszycach. 

 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XI Sesji Rady Gminy Kłodawa. 

5. Wręczenie listu gratulacyjnego mieszkance Gminy Kłodawa. 

6. Informacja Wójta Gminy Kłodawa o działalności w okresie międzysesyjnym. 

7. Stan organizacyjny, wyposażenie i działalność jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych na 

terenie Gminy Kłodawa (druk BRG nr 158/2019). 

8. Informacja na temat usług świadczonych przez NFZ w Ośrodkach Opieki Zdrowotnej (druk BRG 

nr 154/2019). 

9. Realizacja zadań oświatowych Gminy Kłodawa w roku szkolnym 2018/2019 (druk BRG nr 

155/2019). 

10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) wydzielenia środków finansowych z przeznaczeniem na pomoc zdrowotną dla 
nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej, określenia rodzajów świadczeń 
przyznawanych w ramach tej pomocy oraz warunki i sposób ich przyznawania (druk 
BRG nr 157/2019), 

b) określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania 
(druk BRG nr 159/2019), 

c) zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Kłodawa na 2019r. (druk BRG nr 160/2019), 
d) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kłodawa na lata 2019 – 2022 

(druk BRG nr 161/2019), 
e) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie Gminy Kłodawa 

(druk BRG nr 162/2019), 
f) określenia zasad udzielania dotacji celowych na dofinansowanie przedsięwzięć 

inwestycyjnych służących ochronie powietrza (druk BRG nr 163/2019), 
g) określenia zasad wyboru oraz działania Komitetu Rewitalizacji (druk BRG nr 

166/2019). 
11. Wolne wnioski. 

12. Zamknięcie obrad XII Sesji Rady Gminy Kłodawa. 

 
Ad. 1. Otwarcie sesji (rozpoczęcie o godz. 11:00). 
  
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – przywitał wszystkich zebranych na obradach 
XII Sesji Rady Gminy Kłodawa. 
 
Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – na podstawie dołączonej listy obecności 
(załącznik nr 1) stwierdził, że w obradach XII Sesji Rady Gminy Kłodawa uczestniczy 14 radnych,  
a więc Sesja jest prawomocna. 
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Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona - poinformował iż realizacja punktu 5 porządku 
obrad odbyła się przed rozpoczęciem obrad sesji.  Mieszkanka Gminy Kłodawa Pani Danuta Cieśla 
została wyróżniona nagrodą „Perła 2019” za swoje produkty kulinarne. Z uwagi na niedyspozycyjność 
Pani Cieśli (złamanie nogi i problem z dojściem do pomieszczenia, w którym odbywa się sesja) gratulacje 
zostały złożone na parterze budynku. Następnie udzielił głosu przybyłej na sesję Pani Poseł Krystynie 
Sibińskiej. 
 
Poseł Krystyna Sibińska - podziękowała za liczne głosy, które otrzymała od mieszkańców Gminy 
Kłodawa w wyborach do Sejmu i obiecała, że nie zawiedzie zaufania, jakim obdarzyli ją wyborcy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – zwrócił uwagę na ważność drogi krajowej nr 
22, która ze względu na swój przebieg powinna być europejską trasą komunikacyjną. Zaapelował                 
o podjęcie działań zmierzających do dostosowania jej w przyszłości do statusu drogi ekspresowej. 
 
Poseł Krystyna Sibińska – zgodziła się z przedmówcą w temacie dużego znaczenia niniejszej drogi. 
Poinformowała, że temat był przedmiotem dyskusji posłów a efektem  są plany obwodnicy Strzelec 
Krajeńskich i most na Odrze. Poprosiła o skierowanie wniosków w tej sprawie do Urzędu 
Marszałkowskiego, który niebawem będzie aktualizował Strategię Rozwoju oraz do Zarządu 
Województwa. 
 
W związku z brakiem dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona przystąpił 
do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 4. Przyjęcie protokołu z XI Sesji Rady Gminy Kłodawa. 
 

Radny Jan Kubera – poprosił o wprowadzenie poniższych poprawek do protokołu: 
1. Str. 4 Pkt 11a. Wypowiedź Pani Bożeny Adamczak – zamienić sformułowanie „zgłosiła prośbę” 

na „zgłosiła wniosek”. 

2. Str. 4 Pkt 11a. Dopisać zdanie: „Radny Jan Kubera złożył wniosek o głosowanie projektu uchwały 
bez zmian”. 

3. Str. 5 Pkt 11b. Dopisać zdanie: „Radny Jan Kubera zapytał, czy nie zgłoszono więcej 
kandydatów”. 

Po dyskusji dotyczącej zasadności umieszczenia w protokole poprawki nr 2 Przewodniczący Rady 
Gminy Andrzej Korona poddał pod głosowanie przyjęcie poprawek zgłoszonych przez Radnego Jana 
Kuberę. 
 
GŁOSOWANIE NR 1 (załącznik nr 2 do protokołu) 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Głosy za   13 
Głosy przeciw   0 
Głosy wstrzymujące się  1 
Poprawki do protokołu zostały przyjęte. 
 
Następnie, w związku z brakiem dalszych uwag, Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona 
poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XI Sesji Rady Gminy Kłodawa. 
 
GŁOSOWANIE NR 2 (załącznik nr 2 do protokołu) 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Głosy za   14 
Głosy przeciw   0 
Głosy wstrzymujące się  0 
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Protokół z XI Sesji Rady Gminy Kłodawa został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 6. Informacja Wójta Gminy Kłodawa z działalności międzysesyjnej. 
Radna Bożena Adamczak – zapytała, na jakim etapie są prace związane z opracowaniem planu 
zagospodarowania w Różankach  - Szklarni na terenie, dla którego potencjalni inwestorzy wystąpili      o 
wydanie decyzji środowiskowych umożliwiających budowę biogazowni i kurników. Dodała, że tylko 
jeden inwestor wycofał się z planowanej inwestycji. 
 
Wójt Gminy Kłodawa Anna Mołodciak – odpowiedziała, że pierwszy inwestor wycofał się po 
otrzymaniu uwag związanych z decyzją środowiskową. Plan zostanie przedłożony Radzie Gminy                  
w pierwszym kwartale przyszłego roku. 
 
Radny Rafał Chodkiewicz – zapytał, kiedy rozpocznie się przebudowa drogi gminnej przy ulicy Polnej 
relacji Kłodawa – Santocko. 
 
Wójt Gminy Kłodawa Anna Mołodciak – odpowiedziała, że w poniedziałek zostanie podpisana umowa 
z wykonawcą.  Plac budowy zostanie przekazany w terminie trzech dni od podpisania umowy a koszt 
zadania to 1.180,000zł. 
 
Radna Bożena Adamczak – w nawiązaniu do informacji RDK o przeglądzie progów zwalniających po raz 
kolejny zaapelowała o pilny montaż progów zwalniających w Różankach przy ulicy Lipowej. Poprosiła 
również o pisemną odpowiedź na petycje składane do Starosty. 
 
Radny Powiatowy Grzegorz Zapytowski – odpowiedział, że wszystkie wnioski przekaże Staroście                 
i będzie monitował, aby zostały ujęte w przyszłorocznym budżecie Powiatu. Dodał, iż priorytetem 
Starostwa na przyszłoroczny rok jest modernizacja drogi Różanki – Wojcieszyce. Poinformował, że             
w następną środę o godzinie 12.00 Starosta będzie miał dyżur w Urzędzie Gminy Kłodawa i zaprosił do 
osobistego zadawania pytań. 
 
Radna Katarzyna Chmiel – Dera – poinformowała, że składała wnioski do budżetu Powiatu w sprawach 
modernizacji dróg: Różanki – Wojcieszyce, Różanki – Janczewo; budowę chodników przy ulicy Lipowej        
i Niepodległości; montaż progów zwalniających; budowę ścieżki rowerowej przy drodze Różanki – 
Wojcieszyce. Odczytała odpowiedź Wicestarosty, z której wynika, iż żaden z powyższych wniosków nie 
zostanie zrealizowany z uwagi na ograniczenia finansowe i inne zadania realizowane na terenie Gminy 
Kłodawa. Dodała, że po interwencji w Starostwie, Starosta upoważnił ją do przekazania odpowiedzi, iż 
trwają prace nad budżetem i odczytanej odpowiedzi nie należy traktować jako ostatecznej. Poprosiła 
Przewodniczącego Rady Gminy Kłodawa Andrzeja Koronę o udział w sesji Rady Powiatu i przekazanie 
wniosków radnych i sołtysów Gminy Kłodawa. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – poinformował, że wybierze się na Sesję Rady    
Powiatu i poprosił, aby Sołtysi przekazali mu sprawy, które należy poruszyć na sesji. 
 
Sołtys Sołectwa Santocko Mirosław Dawidowicz – poinformował, że droga Santocko – Małyszyn jest 
w tragicznym stanie i poprosił o podjęcie działań zmierzających do jej naprawienia. 
 
Wójt Gminy Kłodawa Anna Mołodciak – poinformowała, że wystąpiła z wnioskiem do Prezydenta 
Miasta Gorzowa o remont fragmentu drogi Santocko – Małyszyn znajdującego się w zarządzie miasta. 
 
Ad. 7.Stan organizacyjny, wyposażenie i działalność jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych na 
terenie Gminy Kłodawa (druk BRG nr 158/2019). 
Nie zgłoszono uwag do przedłożonego materiału. 
 
Ad. 8.Informacja na temat usług świadczonych przez NFZ w Ośrodkach Opieki Zdrowotnej (druk BRG 
nr 154/2019). 
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Radny Rafał Chodkiewicz – zapytał, czy jest szansa , by w gminnych Ośrodkach Zdrowia przyjmował 
ginekolog. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – zwrócił uwagę, że na terenie Gminy Kłodawa 
brakuje nie tylko ginekologa, ale również stomatologa i innych specjalistów. 
 
Wójt Gminy Kłodawa Anna Mołodciak – wyjaśniła, że gmina dysponuje gabinetami lekarskimi                     
w których mogliby przyjmować lekarze innych specjalizacji, ale na ten moment, niestety, nie udało się 
nawiązać współpracy z żadnym z nich. 
 
Ad. 9.Realizacja zadań oświatowych Gminy Kłodawa w roku szkolnym 2018/2019 (druk BRG nr 
155/2019). 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty Roman Leśnicki – omówił wnioski  wynikające z  dyskusji  Komisji 
Oświaty w przedmiotowym punkcie. Dodał, że dokument został przyjęty jednogłośnie przez aklamację. 
 
Nie zgłoszono uwag do przedłożonego dokumentu. 
 
Ad. 10 a. Podjęcie uchwały w sprawie wydzielenia środków finansowych z przeznaczeniem na pomoc 
zdrowotną dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej, określenia rodzajów świadczeń 
przyznawanych w ramach tej pomocy oraz warunki i sposób ich przyznawania (druk BRG nr 
157/2019). 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona, poddał pod 
głosowanie podjęcie uchwały w sprawie wydzielenia środków finansowych z przeznaczeniem na pomoc 
zdrowotną dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej, określenia rodzajów świadczeń 
przyznawanych w ramach tej pomocy oraz warunki i sposób ich przyznawania. 
 
GŁOSOWANIE NR 3 (załącznik nr 2 do protokołu) 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
 
Głosy za   14 
Głosy przeciw   0 
Głosy wstrzymujące się  0 
Uchwała została podjęta i zarejestrowana pod pozycją XII/92/19. 
 
 
Ad. 10b. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania                             
i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania (druk BRG nr 
159/2019). 
 
W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona poddał pod 
głosowanie podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania                            
i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 
 
 
GŁOSOWANIE NR 4 (załącznik nr 2 do protokołu) 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
 
Głosy za   14 
Głosy przeciw   0 
Głosy wstrzymujące się  0 
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Uchwała została podjęta i zarejestrowana pod pozycją XII/93/19. 
 
 
Ad. 10 c. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Kłodawa na 2019r. (druk 
BRG nr 160/2019). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – poinformował, iż Komisja Budżetu i Rozwoju 
Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz z autopoprawkami Wójta Gminy 
zgłoszonymi w trakcie posiedzenia. Następnie, w związku z brakiem uwag, poddał pod głosowanie 
podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Kłodawa na 2019 rok. 
 
GŁOSOWANIE NR 5 (załącznik nr 2 do protokołu) 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
 
Głosy za   14 
Głosy przeciw   0 
Głosy wstrzymujące się  0 
Uchwała została podjęta i zarejestrowana pod pozycją XII/94/19. 
 
 
Ad. 10 d. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kłodawa na 
lata 2019 – 2022 (druk BRG nr 161/2019). 
 
W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona poddał pod 
głosowanie podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kłodawa na lata 2019 
– 2022. 
 
GŁOSOWANIE NR 6 (załącznik nr 2 do protokołu) 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
 
Głosy za   14 
Głosy przeciw   0 
Głosy wstrzymujące się  0 
Uchwała została podjęta i zarejestrowana pod pozycją XII/95/19. 
 
Ad. 10 e. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 
terenie Gminy Kłodawa (druk BRG nr 162/2019). 
 
Skarbnik Gminy Kłodawa Agnieszka Chudziak  - w imieniu Wójta Gminy Kłodawa poprosiła                             
o naniesienie autopoprawki w § 1 ust. 2 lit. d polegającej na obniżeniu kwoty  7,50 zł na 7,36 zł. 
 
Radna Katarzyna Chmiel – Dera – podziękowała za uwzględnienie jej wniosku zgłoszonego na komisji. 
Wyjaśniła, iż z uwagi na gabaryty pomieszczeń typu stodoły, podatek za nie jest często wyższy niż za 
budynki mieszkalne. Poprosiła, aby systematycznie podnosić podatki o kilka groszy, niż raz na kilka lat 
o wyższą kwotę. Takie działania spowodują, iż różnice w kwotach będą mniej dotkliwe dla mieszkańców. 
 
Skarbnik Gminy Kłodawa Agnieszka Chudziak – odpowiedziała, że ta podwyżka nie jest znaczna dla 
podatników. Wyjaśniła, że Rada Gminy nie zatwierdzając maksymalnej kwoty podatku, w rzeczywistości 
ten podatek obniża. Dodała, że subwencja wyrównawcza z budżetu państwa zostanie pomniejszona o 
tą różnicę. 
 
W związku z brakiem dalszych  uwag Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona, poddał 
pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
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na terenie Gminy Kłodawa wraz z autopoprawką Wójta Gminy. 
 
GŁOSOWANIE NR 7 (załącznik nr 2 do protokołu) 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
 
Głosy za   13 
Głosy przeciw   1 
Głosy wstrzymujące się  0 
Uchwała została podjęta i zarejestrowana pod pozycją XII/96/19. 
 
 
Ad. 10 f. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowych na 
dofinansowanie przedsięwzięć inwestycyjnych służących ochronie powietrza (druk BRG nr 163/2019). 
 
Wójt Gminy Anna Mołodciak – omówiła projekt uchwały. 
 
Radna Wanda Grabowska – poinformowała, ze Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały, przy jednym głosie wstrzymującym z uwagi na fakt, iż w uchwale nie ma informacji                           
o dofinansowaniu do zbiorników do pieców. 
 
Radny Jan Kubera – powtórzył uwagi do projektu uchwały zgłoszone na posiedzeniu komisji dotyczące 
dopisania ustępu 1 przy paragrafie 6, oraz w paragrafie 9 zamiany sformułowania „budynek 
mieszkalny”, na „lokal mieszkalny” w celu doprecyzowania, że dofinansowania udziela się na jedno 
mieszkanie a nie na budynek. 
 
Wójt Gminy Kłodawa Anna Mołodciak – wprowadziła jako autopoprawki uwagi zgłoszone przez 
Radnego Jana Kuberę. 
 
Radna Katarzyna Chmiel – Dera –  zwróciła uwagę, że o ochronę środowiska należy dbać od najniższych 
pułapów i podziękowała za tą inicjatywę, która przyczyni się do poprawy jakości powietrza w gminie.  
 
W związku z brakiem dalszych  uwag Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona, poddał 
pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowych na 
dofinansowanie przedsięwzięć inwestycyjnych służących ochronie powietrza wraz z autopoprawką 
Wójta Gminy. 
 
GŁOSOWANIE NR 8 (załącznik nr 2 do protokołu) 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
 
Głosy za   14 
Głosy przeciw   0 
Głosy wstrzymujące się  0 
Uchwała została podjęta i zarejestrowana pod pozycją XII/97/19. 
 
Ad. 10 g. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad wyboru oraz działania Komitetu Rewitalizacji 
(druk BRG nr 166/2019). 
 
Wójt Gminy Kłodawa Anna Mołodciak  - omówiła projekt uchwały. 
 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona, poddał pod 
głosowanie podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad wyboru oraz działania Komitetu Rewitalizacji. 
 
GŁOSOWANIE NR 9 (załącznik nr 2 do protokołu) 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
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Głosy za   14 
Głosy przeciw   0 
Głosy wstrzymujące się  0 
Uchwała została podjęta i zarejestrowana pod pozycją XII/98/19. 
 
Ad. 12. Wolne wnioski. 
 
Katarzyna Grochmalska Sołtys Sołectwa Rybakowo – przekazała, aby na sesji Rady Powiatu złożyć 
wniosek o remont drogi Rybakowo – Zdroisko. Poprosiła o wyznaczenie pierwszeństwa przejazdu na 
wyremontowanych nakładkach asfaltowych w Rybakowie i Santocznie poprzez montaż odpowiednich 
znaków. Zapytała, na jakim etapie jest przygotowanie do utwardzenia drogi przy ulicy Sosnowej                  
w Rybakowie. 
 
Grzegorz Zapytowski Radny Powiatu Gorzowskiego – odpowiedział, że w budżecie powiatu nie będzie 
środków na kompletny remont drogi tylko na bieżące naprawy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Korona – w nawiązaniu do pierwszego wniosku przedmówczyni 
uzupełnił, że kontynuacji wymaga remont drogi od Lip do Zdroiska. 
 
Z-ca Wójta Gminy Kłodawa Andrzej Kwiatkowski – odpowiedział, że znaki informujące                                      
o pierwszeństwie przejazdu zostaną zamontowane a utwardzenie drogi przy ulicy Sosnowej jest w 
trakcie realizacji. 
 
Radna Bożena Adamczak – odczytała interpelację w sprawie remontu fragmentu ulicy Dębowej                 
w Różankach.  
 
Anna Mołodciak Wójt Gminy Kłodawa – odpowiedziała, że budżet na 2020 rok będzie kontynuacją 
dotychczasowej polityki zrównoważonego rozwoju wszystkich sołectw i zostaną w nim ujęte zadania 
dla każdej miejscowości. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Korona – poinformował, że każdy radny w dokumentach na sesję 
otrzymał informację o błędach w wypełnianiu oświadczeń majątkowych przekazaną przez Urząd 
Skarbowy. 
 
Radna Katarzyna Chmiel – Dera – poinformowała, że zasygnalizowała Rzecznikowi Funduszy 
Europejskich problem związany z opóźnieniami przy budowie sieci światłowodowej na terenie Gminy 
Kłodawa. Poprosiła Panią Wójt o kontakt z Rzecznikiem i przekazanie szczegółowych informacji nt. 
problemów związanych z realizacją tej inwestycji. 
 
Radny Jan Kubera – w nawiązaniu do wniosku Pani Sołtys powiedział, że za granicą dużo bocznych 
osiedlowych dróg  jest równorzędnych, ponieważ wymusza to większą uważność kierowców                            
i zaapelował o rozważenie tej propozycji. Poprosił o przycięcie roślinności przy ścieżce rowerowej na 
ulicy Gorzowskiej, ponieważ ogranicza widoczność. Zwrócił uwagę na brak wystarczającej ilości 
pojemników na odpady na cmentarzu, co sprawia duży problem osobom starszym, które muszą przejść 
przez cały cmentarz, żeby wyrzucić  śmieci.  
 
Wójt Gminy Kłodawa Anna Mołodciak – przyznała, że ilość pojemników na cmentarzu jest 
niewystarczająca. Dodała, że Zakład Komunalny postawi dwa dodatkowe kontenery od ulicy 
Gorzowskiej a w przyszłości, po utwardzeniu alejek, problem zostanie rozwiązany docelowo. 
 
Radna Janina Maciejewska – odczytała interpelacje dotyczące odwodnienia drogi na skrzyżowaniu ulic 
Wrzosowej i Dębowej w Rybakowie i zainstalowania dwóch punktów świetlnych na odcinku pomiędzy 
posesją nr 12 na ulicy Dębowej do skrzyżowania z ulicą Świerkową. Poprosiła również o poszerzenie 
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pobocza na odcinku pomiędzy ulicami Parkową i Brzozową. 
 
Wójt Gminy Kłodawa Anna Mołodciak – odpowiedziała, że poszerzenie pobocza nastąpi jeszcze w 
bieżącym roku. Wyjaśniła, że postawienie punktów świetlnych w miejscach, o których mówi Pani Sołtys 
wiążę się z koniecznością opracowania dokumentacji technicznej. Dodała, że będzie wnioskowała              
o ujęcie środków na jej wykonanie w przyszłorocznym budżecie. 
 
Z-ca Wójta Gminy Kłodawa Andrzej Kwiatkowski – odnośnie odwodnienia wyjaśnił, że inwestycja 
zostanie wykonana w przyszłym roku z uwagi na fakt, iż zakres prac będzie szerszy, niż zakładany 
pierwotnie. 
 
Ewelina Juszczyk Sołtys Sołectwa Wojcieszyce – poprosiła o podcięcie konarów drzew zasłaniających 
lampy i ograniczających widoczność oraz podcięcie nisko rosnących jarzębin utrudniających przejazd 
rowerem po ścieżce rowerowej przy ulicy Wspólnej w Wojcieszycach. 
 
Sołtys Sołectwa Santoczno Maria Matwiejuk – poprosiła o postawienie lampy przy ulicy Jarzębinowej  
w Santocznie. 
 
Radna Wanda Grabowska – poprosiła o lampy przy ulicach Olchowej, Wierzbowej i Ukośnej. 
 
Wójt Gminy Kłodawa Anna Mołodciak – odpowiedziała, że lampa na ulicy Wierzbowej w Chwalęcicach 
zostanie zainstalowana w ramach inicjatyw społecznych a podcięcie konarów drzew nastąpi jeszcze w 
tym roku. Odnośnie pozostałych lamp, potrzebna jest dokumentacja techniczna. Dodała, że po 
objeździe gminy z pracownikami zleci opracowanie dokumentacji technicznych na lampy w 
newralgicznych miejscach gminy. 
 
Radny Roman Leśnicki – zapytał o możliwość oznakowania  jezdni w miejscu gdzie ścieżka rowerowa 
przechodzi z jednej strony ulicy na drugą.  Dodał, iż szkoda, że Starosta będzie pełnił dyżur w godzinach, 
w których mieszkańcy przebywają w pracy. Poprosił, aby w przyszłości dyżur był pełniony w 
późniejszych godzinach. 
 
Agnieszka Szurgot – Miłosz – Kierownik Referatu Drogownictwa – odpowiedziała, że wystąpi do 
Powiatu z prośbą o oznakowanie powyższego przejazdu. 
 
Mirosław Dawidowicz Sołtys Sołectwa Santocko – podziękował Pani Kierownik Szurgot – Miłosz za 
szybką reakcję na jego wnioski. Zapytał, czy jest możliwość wyróżnienia listem gratulacyjnym Pani 
Pauliny Dejneko , która zajęła pierwsze miejsce w Mistrzostwach  Polski Kierowców. 
 
Radny Damian Żołędziejewski – zaprosił wszystkich zebranych na obchody rocznicy odzyskania przez 
Polskę Niepodległości, które odbędą się 11.11. 2019 r. na Placu 700 – lecia w Kłodawie. 
 
Radny Wiesław Witczyk – poprosił o oznakowanie miejsca w centrum, w którym kończy się ścieżka 
rowerowa znakiem przejście dla pieszych i rowerzystów. 
 
Agnieszka Szurgot – Miłosz – Kierownik Referatu Drogownictwa – odpowiedziała, że wystąpi                       
z wnioskiem do Zarządu Dróg Województwa w powyższej sprawie. 
 
Radny Rafał Chodkiewicz – zwrócił uwagę na pojawiający się problem smogu i zapytał, czy gmina 
Kłodawa posiada sprzęt do monitorowania powietrza. 
 
Grzegorz Zapytowski – Z-ca Kierownika Referatu Inwestycji – odpowiedział, że Gmina Kłodawa 
posiada taki sprzęt. Poprosił, aby w przypadku  podejrzenia, że ktoś używa  niewłaściwego opału, zgłosić 
temat Komendantowi Straży Gminnej, który pojedzie na kontrolę. 
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Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Korona – poinformował, że zakończyły się konsultacje w sprawie 
statutów sołectw. Wpłynęło sporo wniosków, które zostaną przekazane Komisji Statutowej a następnie 
Radzie Gminy. Dodał, iż adresatem wniosków składanych do przyszłorocznego budżetu Gminy Kłodawa 
jest Wójt Gminy a nie Komisja Skarg i Wniosków jak  nieopatrznie poinformował na ostatniej sesji. 
 
Następnie ustalono, iż w miesiącu grudniu odbędzie się wspólne posiedzenie komisji poświęcone  
projektowi budżetu Gminy Kłodawa na rok 2020, a termin Sesji wyznaczono na dzień 18 grudnia 2019 
roku na godzinę 10.00. 
 
 
Ad. 12. Zamknięcie obrad XI Sesji Rady Gminy Kłodawa. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona  
o godzinie 13.40 zamknął obrady XII Sesji Rady Gminy Kłodawa. 
 
 
 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała: 
Kamila Kłosowska       
 

 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa 

 

Andrzej Korona 


